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Protokół Nr LXVII.2022 

z obrad LXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 3 października 2022 roku 

 

Obrady rozpoczęto 3 października 2022 r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 

18:15 tego samego dnia. Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali sesyjnej Urzędu 

Miejskiego  

w Drezdenku. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad LXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki dokonał otwarcia LXVII sesji Rady 

Miejskiej. Poinformował jednocześnie, że sesja została zwołana zgodnie z art.  

20 ust. 3 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 

2022.559 ze zm.) na wniosek klubu radnych „Radni dla Mieszkańców” (pismo 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Powitał Burmistrza Drezdenka  

K. Piotrowską, Skarbnika Gminy A. Lachowicz, Sekretarza Gminy, pracowników 

Urzędu oraz radnych (listy obecności stanowią załącznik nr 2a i 2b do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki odczytał porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 
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2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Apel ws środków na budowę obwodnicy Drezdenka. 

4. Zamknięcie obrad LXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Radny A. Miron wrócił do ostatniej sesji Rady Miejskiej podczas której radny  

S. Dukaczewski chciał wprowadzić punkt do porządku obrad. Dodał, że zapytał 

wówczas o ten apel dlatego, że uważał, że nie ma nad czym dyskutować, jeśli nie ma 

propozycji apelu. Radny A. Miron zwrócił uwagę, że dzisiaj zwołana jest sesja tylko  

w tym temacie i nadal nie ma propozycji apelu, więc w porozumieniu z koleżanką 

pozwolił sobie taki apel opracować.  

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt apelu został 

dostarczony i umieszczony w aplikacji eSesja minutę przed sesją. 

Radny A. Miron powiedział, że pozwolił sobie napisać apel i myśli, że nikogo tym nie 

urazi. Poinformował, że rozda radnym apel, bo trochę to jest niepoważne, że zaczyna 

się sesja i dopiero ukazuje się propozycja, na którą nie wiadomo, ile czasu teraz 

trzeba będzie poświęcić.   

Radny S. Dukaczewski zauważył, że w związku z tym, że tak jak radny A. Miron 

zaznaczył sprawa jest poważna apel do ostatniej chwili był konsultowany z Urzędem 

Marszałkowskim, aby zawrzeć wszystko czego oczekiwali na spotkaniu, które odbyło 

się 19 września. Podkreślił, że tylko i wyłącznie z tego powodu projekt apelu został 

dostarczony w tej chwili. 

Radny A. Miron zgłosił wniosek formalny o 5 minutową przerwę w celu porównania 

przygotowanych dokumentów. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 3  

Apel ws środków na budowę obwodnicy Drezdenka 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zwróciła uwagę, że temat obwodnicy Drezdenka 

to tak naprawdę już kilkanaście lat od momentu, kiedy powstał ten pomysł. 

Przypomniała, że dotychczas Urzędowi Marszałkowskiemu dzięki wsparciu środków 

z Unii Europejskiej udało się wybudować dwa etapy pod obwodnicę, które są 

kluczowe, bo tak naprawdę otwierają ten temat. Burmistrz K. Piotrowska stwierdziła, 

że te dwa etapy rozwiązują w dużym stopniu tylko problemy komunikacyjne części 

Gminy Drezdenko, a w ciągu drogi wojewódzkiej nr 160 główny ruch tranzytowy  

w dalszym ciągu przebiega przez centrum miasta tworząc niebezpieczeństwa 

powodujące degradację kamienic i Drezdenko ciągle bazuje na jednym moście. 

Zauważyła, że pierwotny plan Urzędu Marszałkowskiego zakładał, że do roku 2022 

obwodnica będzie zrealizowana w całości, jednak z różnych przyczyn  

w głównej mierze finansowych, obecnie jest sytuacja, w której dwa odcinki są 

zrealizowane, a dwa pozostają do zrealizowania. Burmistrz Drezdenka zwróciła 

uwagę, że w rządowym programie dotyczącym budowy dróg pojawiła się możliwość, 

aby samorządy wojewódzkie ubiegały się o środki na dofinansowanie zadań 

obwodnicowych w ciągach dróg wojewódzkich, więc Urząd Marszałkowski 

Województwa Lubuskiego mógł złożyć trzy wnioski. Poinformowała, że złożono 

wniosek na budowę trzeciego etapu obwodnicy Nowej Soli oraz na budowę trzeciego 
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i czwartego etapu obwodnicy Drezdenka. Burmistrz K. Piotrowska wyraziła 

wdzięczność, że Urząd Marszałkowski, Zarząd Województwa Lubuskiego i Zarząd 

Dróg Wojewódzkich zgodził się co do tego, że z punktu widzenia polityki 

transportowej ruchu drogowego w województwie lubuskim to właśnie dwa etapy 

obwodnicy Drezdenka znalazły się wśród trzech wniosków aplikacyjnych. Dodała, że 

jest to bardzo ważne, gdyż otworzyło możliwości pozyskania dofinansowania i jest 

też dowodem na to, że obwodnica jest kluczowym zadaniem drogowym  

w województwie lubuskim, a kwoty jakie są potrzebne na realizowanie obu etapów są 

olbrzymie. K. Piotrowska zwróciła uwagę, że wszystkie złożone wnioski zostały przez 

Urząd Wojewódzki rozpatrzone pozytywnie, wszystkie trzy dostały dofinansowanie. 

Poinformowała, że województwo lubuskie do wszystkich trzech zadań otrzymało 50% 

dofinansowanie, a to jest 8.600.000,00 zł. Burmistrz powiedziała, że rząd deklaruje 

8.600.000,00 zł na te inwestycje, Gmina Drezdenko chce wesprzeć inwestycje 

Województwa Lubuskiego kwotą 8.000.000,00, a więc w czteroletnim cyklu budowy 

po 2.000.000,00 zł rocznie, jednak Województwo Lubuskie, Urząd Marszałkowski 

uważa, że ciągle są to za małe środki, aby móc w tej chwili wykonać obydwa etapy. 

Zwróciła uwagę, że wszyscy są zgodni, co do tego, że spośród trzeciego i czwartego 

etapu zdecydowanie ważniejszy jest czwarty - dużo dłuższy i o wiele kosztowniejszy 

z uwagi na tomografię terenu i na to, że musi być wybudowana przeprawa mostowa, 

wiadukt nad torami kolejowymi, co powoduje, że etap czwarty z wyceną sprzed 

półtora roku opiewa na 120.000.000,00 zł, natomiast etap trzeci na kwotę 

52.000.000,00 zł. Burmistrz Drezdenka stwierdziła, że etap trzeci rozwiązuje dla 

Drezdenka bardzo wiele kwestii m.in. bezpieczeństwo centrum, a więc degradację 

kamienic, jednak pozostawia pewien niedosyt, ponieważ etap czwarty również 

eliminuje te zagrożenia, ale powoduje to, że będzie dodatkowy most przez Noteć, co 

jest niezmiernie ważne dla bezpieczeństwa miasta i umożliwia niewjeżdżanie do 

Drezdenka czyli spełnia zasadniczą rolę obwodnicy. K. Piotrowska podkreśliła, że  

z pewnością wszyscy są zgodni co do tego, że etap czwarty jest ważniejszy, ale 

również co do tego, że realizowane powinny być obydwa etapy. Dodała, że należy 

jednak zdawać sobie sprawę, że z przyczyn finansowych i wzrastających kosztów 

realizacji będzie to dla Województwa ogromne obciążenie. Burmistrz Drezdenka  

K. Piotrowska powiedziała, że mimo wszystko liczy na to, że obydwa etapy zostaną 

zrealizowane, nawet jeżeli będzie potrzebny do tego dłuższy okres czasu i nawet jeśli 

realizacja rozpocznie się od czwartego etapu to trzeci etap zaraz po zakończeniu 

czwartego również zostanie zrealizowany, aby cały projekt dopiąć. Wyraziła nadzieję, 

że podjęty przez Radę Miejską apel spowoduje, że uda się pozyskać dodatkowe 

środki, aby obwodnica szczególnie etap czwarty, a później etap trzeci mogły powstać 

i że władze zarówno samorządowe jak i rządowe potraktują tą inwestycję 

priorytetowo. K. Piotrowska powiedziała, że ma nadzieję, że radni dojdą do 

porozumienia, aby ten apel wypracować i że obwodnica jak najszybciej stanie się 

faktem. Zwróciła uwagę, że okres na wykorzystanie środków rządowych jest dość 

długi na budowę i rozliczenie, bo do 2030 roku, ale liczy na to, że tak długo nie 

będzie trzeba czekać i prace ruszą już. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że jest wypracowany 

wspólnie apel z którym każdym z radnych się zapoznał. 

Obrady opuściła radna K. Kozicka. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie apelu ws środków na budowę obwodnicy Drezdenka.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Łukasz, Krysa 

Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz, Słomińska 

Sylwia, Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Kołwzan Adam, Kozicka Karolina, Pieluszczak-Suchodolska Paulina 

Rada Miejska, w obecności 12 radnych przyjęła apel w sprawie środków na 

budowę obwodnicy Drezdenka (apel stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu).  

 

Ad. 4 

Zamknięcie obrad LXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i LXVII sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną.  

      Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 /-/ Mariusz Suchecki 
 
Sporządziła:          
J. Ambroziak  
 
Wyciąg z ustawy  z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej 
(…) 

Art. 19. Organy, o których mowa w art. 18 ust. 1 i 2, sporządzają i udostępniają 

protokoły lub stenogramy swoich obrad, chyba że sporządzą i udostępnią materiały 

audiowizualne lub teleinformatyczne rejestrujące w pełni te obrady. 

Art. 20. Przepisy art. 18 i 19 stosuje się odpowiednio do pochodzących  

z powszechnych wyborów kolegialnych organów jednostek pomocniczych jednostek 

samorządu terytorialnego i ich kolegialnych organów pomocniczych. 

(…) 
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Materiał audiowizualny dotyczący LXVII został udostępniony pod adresem 

publikacyjnym:  

https://drezdenko.esesja.pl/transmisja/30111/lxvii-sesja-rady-miejskiej-w-drezdenku-

w-dn-3-pazdziernika-2022-r.htm 
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